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Evt.  

Hans Ulrik (HUM) har tidligere gjort opmærksom på tilsendt materiale fra Region 

Midt, hvor man skal tage stilling til om forskellige tilstande er Hovedfunktion, 

Regionsfunktion eller Højt specialiseret funktion.  

Der var bred enighed om at formuleringen i det udsendte materiale fra Region Midt er 

uklar: ”neurofibromatose, galaktosæmi, Spielmeyer-Vogt, etc”. 

Det er uklart hvordan man skal rubricere forskellige diagnoser i denne klassifikation, 

og desuden uklart hvad klassifikationen skal bruges til. 

Der var enighed om at vi forsøger at opnå ensartet rubricering af de forskellige 

relevante diagnoser, både på universitetssygehuse og på andre øjenklinikker/-

afdelinger. 

En løsningsmodel (Marianne Haim) kunne være, at de børn, der er fælles med Klinik 

for sjældne sygdomme/Klinik for sjældne handikap kunne rubriceres som højt 

specialiserede, så længe de er under udredning.  

HUM vil skrive brev til sundhedsstyrelsen om at særligt børn med neurofibromatose 

(ca.1000 patienter) bør flyttes til regionsfunktion. Der var enighed om at afvente svar 

fra sundhedsstyrelsen, før vanlig praksis ændres.  

Hanne Jensen: En samarbejdsaftale mellem universitetsafdelinger og andre 

øjenafdelinger vil formentlig kunne afhjælpe den skarpe afgrænsning. 
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